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Gevolgen opschorting Nationaal Groeifonds

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

De Tweede Kamer verwierp recent twee moties van D66 over de toekomst van het Nationaal Groeifonds.

Daarmee is die toekomst onzeker geworden: de nieuwe aanvraagronde is uitgesteld en de formerende

partijen gaan bepalen of, met welke middelen en voor welk doel dit fonds al dan niet blijft voortbestaan.

Het stopzetten van het groeifonds heeft grote gevolgen voor de innovatie en ontwikkeling van de

economie, het vestigingsklimaat en de toekomst van Nederland en Zuid-Holland. 

1. Wat is uw eerste reactie op het nieuws dat het Nationaal Groeifonds tijdelijk wordt opgeschort? 

Antwoord

Het Nationaal Groeifonds speelt een belangrijke rol in het versterken van het innovatie- en

vestigingsklimaat in Zuid-Holland. Samen met regionale partners blijven wij aangeven dat voldoende

(structurele) middelen voor de regionale economie en een laagdrempelige toegang tot research &

development middelen essentieel zijn, voor de hele keten van fundamenteel onderzoek tot en met de

toepassing, opschaling en internationale vermarkting. Daarbij hebben we tevens aandacht gevraagd dat

veel organisaties al de nodige energie en middelen hebben ingezet op het voorbereiden van een aanvraag.

Het indienen van een quickscan (zie ook vraag 4) is onderdeel van het door het Rijk gecommuniceerde

proces om te komen tot een aanvraag. Het op het laatste moment opschorten van de openstelling pakt

daardoor extra negatief uit.

2. D66 ziet in het Groeifonds grote kansen voor de Zuid-Hollandse economie; hoe ziet het college dit? 

Antwoord

Het Groeifonds is een belangrijk instrument voor het versterken en verduurzamen van de Zuid-Hollandse

economie. Provinciale Staten zijn in maart 2023 via een brief geïnformeerd over de aanvragen uit de

eerste drie rondes van het Nationaal Groeifonds, die voor Zuid-Holland relevant zijn. Als college vinden wij

het belangrijk dat er zicht blijft op voldoende middelen, zoals nu via het Nationaal Groeifonds, om onze

kennisintensieve regio zo sterk mogelijk te houden. Voor ons is het zaak dat de vernieuwende kennis in de

regio goed ontsloten wordt, want dan kunnen het mkb en veel grote bedrijven op de nationale en

internationale markt hoogwaardige en toekomstbestendige producten en diensten leveren.
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3. Eerder luidden bedrijven en kennisorganisaties samen met VNO/NCW de noodklok omdat het

uitstellen van de vierde aanvraagronde of het definitief ontmantelen van het Nationaal Groeifonds

destructief kan uitpakken voor het innovatie- en vestigingsklimaat. Kunt u een eerste inschatting

geven over wat deze opschorting en mogelijke ontmanteling van het Groeifonds betekent voor Zuid-

Holland? 

Antwoord

Wij hebben als regio veel proposities in ontwikkeling die op korte termijn in uitvoerig kunnen komen. Zo

waren we opnieuw bij een groot aantal voorstellen voor de vierde ronde van het Nationaal Groeifonds

betrokken. De onzekerheid over het Nationaal Groeifonds is vervelend vanwege de reeds gepleegde

financiële en personele inzet, maar zorgt met name ook dat snel uitvoerbare plannen in hun ontwikkeling

stokken. Een reëel perspectief op realisatiekansen is daarvoor essentieel. Dankzij het Nationaal Groeifonds

hebben regionale partners in de afgelopen jaren veel proposities kunnen realiseren. Het belang van

dergelijke middelen om innovaties aan te jagen en daarmee oplossingen te vinden voor grote

maatschappelijke vraagstukken, willen wij benadrukken. Als provincie hebben we een belangrijke rol in de

regionale economie, dit soort investeringen zijn daarbij van belang voor de Nederlandse economie en daar

zullen we het Rijk bij nodig hebben.

4. In het artikel Nationaal Groeifonds op slot na stemming Tweede Kamer uit het Financieel Dagblad

van 19 maart valt te lezen dat veel bedrijven en instellingen bezig waren met de voorbereiding van

de aanvragen: er waren al 61 zogeheten quick scans gedaan. Zijn er potentiële aanvragen vanuit

Zuid-Holland bij u bekend? Zo ja, welke? Wat betekent de tijdelijke opschorting en mogelijk

definitieve ontmanteling van het Nationaal Groeifonds voor deze aanvragen? 

Antwoord

Ja. Wij weten dat tal van regionale partners bij een groot aantal van de aanvragen die in voorbereiding zijn

is betrokken. Net als bij de aanvragen uit eerdere rondes van het Nationaal Groeifonds waarover wij u

eerder informeerden. Het gaat daarbij met name om kennisinstellingen en bedrijven. Wat wij horen is dat

de verschillende consortia die bezig waren met een aanvraag, hun krachten blijven bundelen en samen

verder willen werken aan goede plannen. Dit steunen wij. Goede plannen zijn nodig om ons

verdienvermogen te behouden en onze kennisintensieve regio blijvend verder te laten ontwikkelen. Om

de energie vast te houden is een reëel perspectief op middelen vanuit het Rijk belangrijk. Als de

onzekerheid lang blijft bestaan zal dat betekenen dat goede plannen toch niet ontwikkeld worden. 

5. Hoe zag de betrokkenheid en ondersteuning vanuit de provincie er tot dusver uit bij projecten

bekostigd met het Nationaal Groeifonds? Wat betekent het pauzeren en mogelijk wegvallen van dit

fonds voor deze projecten? 

Antwoord

Wij hebben bij een aantal projecten ondersteuning geboden. Door ambtelijke ondersteuning bij

verschillende projecten, het bestuurlijk steunen van plannen of door met een financiële bijdrage tot de

ontwikkeling en realisatie van concrete plannen te komen. Onze inzet richt zich daarbij overigens niet op

één fonds als het Nationaal Groeifonds. We kijken naar meerdere geldstomen bij het Rijk maar ook in

Europa waarmee initiatieven gerealiseerd kunnen worden.
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6. D66 ziet de opschorting en mogelijke ontmanteling van het Nationaal Groeifonds als een serieus en

groot risico voor de toekomst van de Zuid-Hollandse (kennis)economie en het Zuid-Hollandse

vestigingsklimaat. D66 roept het college dan ook op om dat signaal luid en duidelijk neer te leggen

bij het Rijk en de formerende partijen. Is het college daartoe bereid? Zo ja, gaat u daarin samen

optrekken met de Zuid-Hollandse aanvragers en belangenorganisaties, zodat ook de belangen van

toekomstige aanvragers meegewogen kunnen worden? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord

Eerder heeft het college een inzet voor de kabinetsformatie verstuurd. In dit document is veel aandacht

gevraagd voor de kracht van de Zuid-Hollandse economie en een oproep aan het Rijk om hierin samen

met ons te investeren. Hierover bent u op 19 januari jl. geïnformeerd. 

Daarnaast hebben alle Economic Boards, waaronder de Economic Board Zuid-Holland, op 12 maart in een

gezamenlijke oproep naar de leden van de Tweede Kamercommissie Economische Zaken en Klimaat

gepleit voor het voortzetten van de vierde ronde van het Nationaal Groeifonds en blijvende investeringen

in het verdienvermogen van Nederland. Vanuit de provincie Zuid-Holland zijn de Commissaris van de

Koning Jaap Smit als voorzitter en gedeputeerde Meindert Stolk als dagelijks bestuurslid betrokken bij de

Economic Board Zuid-Holland. 

Den Haag, 23 april 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


